
 

Градоначелник отворио дводневну конференцију о
међуопштинској сарадњи

20.02.2019 - 14.00

Градоначелник Приједора Миленко Ђаковић најавио је да ће у
овој и идућој години у Приједору бити реализовано осам или
девет инвестиционих програма, а да су у току преговори са још
три или четири инвеститора који би могли доћи и покренути
пословање у овом граду.

  

"Очекујемо значајан развојни циклус путем запошљавања, а свима нам је важно да, колико год
можемо, смањимо одлазак младих, пошасти која је захватила регију, а једна од главних
карактеристика је непостојање довољно квалитетних радних мјеста", рекао је Ђаковић на отварању
конференције о међуопштинској сарадњи на привлачењу инвестиција која је у Приједору окупила
око стотину учесника из Словеније, Хрватске, БиХ и Србије.
 Он је додао да је свим локалним заједницама циљ да се што више економски развију, али да немају



велика овлаштења у тој области и да зато очекују и иницијативе са виших нивоа власти.
 Конференцију организује Агенције за економски развој града Приједора "ПРЕДА-ПД" као
завршницу пројекта "Међуопштинска сарадња Приједора, Козарске Дубице и Градишке на развоју
инструмената локалног економског развоја - МОС-ЛЕР" који је дио заједничког програма Европске
уније и Владе Њемачке ЕУ ПроЛоцал.
 Представник ЕУ ПроЛоцал програма Глигор Стојков рекао је да је кроз два јавна позива унутар
овог програма у БиХ уложено четири милиона евра, и то три милиона евра директно у 58 малих и
средњих предузећа, махом за набавку опреме, а милион евра у 25 партнерских пројеката какав је и
овај у три локалне заједнице приједорске регије.
 "Према садашњим процјенама, корисници су повећали приход у просјеку за по десет одсто, а извоз
за око 15 одсто, док је партнерствима за локални економски развој на територији 20 локалних
заједница у БиХ додјељивано до 100.000 евра бесповратних средстава уз учешће апликаната", навео
је Стојков.
 Он је додао да је приликом одабира апликаната којима ће новац бити одобрен Приједор имао
предност јер је пројектом предвидио и отварање хаба и покретање новог, брзорастућег бизниса
односно стартапа.
 Учесници конференције током дискусија су указали да је овај програм ЕУ идентификовао два
проблема у БиХ - недостатак сарадње између локалних заједница и недостатак сарадње јавног и
приватног сектора.
 Професор економије Вјекослав Домљан рекао је да се мале земље морају укључивати у глобалне
ланце вриједности и да би стопа раста БДП-а у БиХ морала да се удвостручи, а да је за то неопходно
испунити пет услова."Отворити се ка извозу јер је локално тржиште сувише малено, остварити
макроекономску стабилност кроз ниску инфлацију и низак буџетски дефицит, имати високе стопе
штедње и инвестиција, отклонити државу од уплитања у тржиште и имати малу, чврсту и одлучну
владу", рекао је Домљан.
 Осим представника укључених локалних заједница, у конференцији учествују представници,
Привредне коморе Републике Српске, Уније послодаваца Републике Српске, Републичке агенција
за развој малих и средњих предузећа, ФИПА БиХ, развојних агенција из Кршког, Сиска, Бањалуке,
Тешња, Београда, Суботице и Шапца, те двају програма Европске уније /ЕУ ПроЛоцал и
ЕУ4БУСИНЕСС/.

 

  

  

https://www.prijedorgrad.org//files/sadrzaj/6400_01.jpg


  

  

  

  

  

https://www.prijedorgrad.org//files/sadrzaj/6400_12.jpg
https://www.prijedorgrad.org//files/sadrzaj/6400_13.jpg
https://www.prijedorgrad.org//files/sadrzaj/6400_14.jpg
https://www.prijedorgrad.org//files/sadrzaj/6400_15.jpg
https://www.prijedorgrad.org//files/sadrzaj/6400_16.jpg


  

  

  

  

  

https://www.prijedorgrad.org//files/sadrzaj/6400_3.jpg
https://www.prijedorgrad.org//files/sadrzaj/6400_4.jpg
https://www.prijedorgrad.org//files/sadrzaj/6400_5.jpg
https://www.prijedorgrad.org//files/sadrzaj/6400_6.jpg
https://www.prijedorgrad.org//files/sadrzaj/6400_7.jpg


  

Powered by TCPDF (www.tcpdf.org)

https://www.prijedorgrad.org//files/sadrzaj/6400_8.jpg
https://www.prijedorgrad.org//files/sadrzaj/6400_9.jpg
http://www.tcpdf.org

